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§17 KS2020/55

Begäran från kommunrevisionen om medel ur ofördelad budget 

Beslut
Ärendet skickas till kommunstyrelsen utan förslag från arbetsutskottet. Ärendet kompletteras 
med ett förtydligande från kommunrevisionen, inför behandling i kommunstyrelsen. Följande 
frågor önskas svar på från revisionen:

 Enligt den nuvarande styrmodellen kan ofördelad budget inte användas för volymhöjande 
åtgärder. För närvarande har två nämnder äskat medel ur den budgeten, men hanteringen 
av dessa har bordlagts. Vilka överväganden har revisorerna gjort inför äskandet?

 Vidare förefaller de åtgärder som medel äskas för avse 2019. Varför framställdes inte 
äskandet 2019?

 Socialnämnden har anlitat konsult för genomlysning av verksamheten som ska utföras av 
PwC. Vilka åtgärder har revisorerna vidtagit för att försäkra sig om att det inte blir fråga 
om dubbelarbete?

 Hur ser revisorernas verksamhetsplan ut för 2020?
 Hur har revisorerna beräknat posten 100 tkr?

Ärendet
Socialnämnden hade 2019 ett eskalerande underskott. Bokslutet blev -17,2 mnkr, detta trots ett 
tilläggsanslag (TA) på 5,2 mnkr under året. Bokslut exkl TA blev -22.4 mnkr. Äldreomsorgen 
stod för en marginell del av budgetöverskridandet, den största delen av överskridandet låg inom 
individ- och familjeomsorgen (IFO), samt LSS. Kostnadsökningen inom IFO motsvarade 78 % 
jämfört med 2018 och inom LSS ca 11 % kostnadsökning jämfört med 2018. Det går inte att 
utläsa i protokoll vare sig från socialnämnden eller från kommunstyrelsen att tillräckliga åtgärder 
är föreslagna eller vidtagna för att få socialnämndens budget i balans.
 
Socialnämnden köper nu konsultstöd för en genomlysning av sin egen verksamhet. 
Genomlysningen beräknas vara klar i mitten av april 2020. 
 
Kommunrevisionen vill genomföra en genomlysning av såväl socialnämndens verksamhet och 
ansvar som kommunstyrelsens uppsiktsplikt över nämnderna, i detta fall socialnämnden, för att 
få ett oberoende beslutsunderlag. De budgeterade medlen för kommunrevisionen är inte 
tillräckliga för att kunna genomföra en insats av detta slag. Frågan anses så akut och angelägen att 
kommunrevisionen därför önskar få ta del av den ofördelade budgeten. Kommunfullmäktiges 
presidium som bereder kommunrevisionens budget har tillstyrkt förslaget, då kommunstyrelsen 
med hänsyn till jäv inte bereder kommunrevisionens budget.
 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut
Kommunstyrelsen beslutar att kommunrevisionen får 100 000 kr ur den ofördelade budgeten i 
syfte att genomföra en genomlysning av socialnämndens mål, medel, budgetanpassning samt 
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socialnämndens och kommunstyrelsens åtgärder för en budget i balans.
 
Ledamöternas förslag till beslut
Sverre Fredriksson (M) föreslår att ärendet skickas till kommunstyrelsen utan förslag från 
arbetsutskottet. Lars-Erik Olsson (S) föreslår att ärendet kompletteras med ett förtydligande från 
kommunrevisionen, inför behandling i kommunstyrelsen. Följande frågor önskas svar på från 
revisionen:

 Enligt den nuvarande styrmodellen kan ofördelad budget inte användas för volymhöjande 
åtgärder. För närvarande har två nämnder äskat medel ur den budgeten, men hanteringen 
av dessa har bordlagts. Vilka överväganden har revisorerna gjort inför äskandet?

 Vidare förefaller de åtgärder som medel äskas för avse 2019. Varför framställdes inte 
äskandet 2019?

 Socialnämnden har anlitat konsult för genomlysning av verksamheten som ska utföras av 
PwC. Vilka åtgärder har revisorerna vidtagit för att försäkra sig om att det inte blir fråga 
om dubbelarbete?

 Hur ser revisorernas verksamhetsplan ut för 2020?
 Hur har revisorerna beräknat posten 100 tkr?

Förslagen antas. 
 

Beslutsunderlag
 Begäran om medel ur ofördelad budget

Skickas till
Kommunstyrelsen

Page 4 of 35



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Kommunstyrelsens arbetsutskott
Sammanträdesdatum
2020-03-16

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

§18 KS2019/262

Riktlinjer för gåvor i Bollebygds kommun 

Beslut
Ärendet återremitteras för ytterligare beredning.

Ärendet
Kommunstyrelseförvaltningen har uppdaterat reglerna kring gåvor och sammanställt det i ett 
styrdokument. Detta styrdokument ersätter tidigare beslut (KS 2009/454 Riktlinjer för 
representation, gåvor, uppvaktning och avtackning), som upphör att gälla. Regler och anvisningar 
kring representation presenteras i ett nytt separat styrdokument som fastställs av kommunchef.
 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut
Kommunstyrelsen antar förslag till riktlinjer för gåvor, daterat 2020-01-23.
 
Ledamöternas förslag till beslut
Lars-Erik Olsson (S) föreslår att ärendet återremitteras för ytterligare beredning. Förslaget antas. 

Beslutsunderlag
 Riktlinjer för gåvor i Bollebygds kommun
 Riktlinjer för gåvor i Bollebygds kommun

Skickas till
HR-avdelningen
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§19 KS2020/61

Uppföljningsrapport februari 2020 för kommunstyrelsen 

Beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunstyrelsen godkänner uppföljningsrapport februari 2020 för kommunstyrelsen.

Ärendet
Uppföljningsrapporten redogör kort för det ekonomiska läget för kommunstyrelsen inklusive en 
prognos för helårsresultatet. Prognosen för kommunstyrelsens helårsresultat är att budgeten hålls.
 
Färdtjänstkostnaderna är något underbudgeterade 2020, utfallet väntas ungefär hamna i nivå med 
2019 vilket i så fall leder till ett underskott på -100 tkr. Fackliga kostnader har under ett antal år 
legat under det budgeterade men nu ser man att de fackliga organisationerna har något fler 
representanter knutna till sig varför ett underskott på -100 tkr prognosticeras. Budgeten för 
personalfrämjande åtgärder (julklappar, kulpeng, friskvårdsbidrag m.m.) minskades med 200 tkr 
till 2020, som ett led i att nå balans totalt för kommunstyrelsen. Det finns dock inget förslag 
innevarande år och därmed inget beslut om vilka åtgärder som måste vidtas för att budgeten ska 
hållas, varför ett underskott på -200 tkr väntas uppstå för denna post. Kommunstyrelsen behöver 
fatta ett beslut om åtgärder ska vidtas inom området eller om annan verksamhet inom kommun-
styrelsen förväntas generera ett överskott motsvarande den summa som personalfrämjande 
åtgärder beräknas gå back. Prognosen för IT är osäker. Det kan bli ett överskott beroende på i 
vilken takt som inköp och investeringar görs. I nuläget antas att budgeten går åt.
 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut
Kommunstyrelsen godkänner uppföljningsrapport februari 2020 för kommunstyrelsen.
 
Beslutsgång
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 

Beslutsunderlag
 Uppföljningsrapport februari 2020, kommunstyrelsen
 Uppföljningsrapport februari 2020, kommunstyrelsen

Skickas till
Kommunstyrelsen
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§20 KS2020/60

Uppföljningsrapport per februari 2020 för Bollebygds kommun 

Beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunstyrelsen godkänner uppföljningsrapport per februari 2020 för Bollebygds kommun, 
med följande tillägg; Det noteras att socialnämnden prognosticerar ett underskott på 10,2 mnkr 
inom framförallt IFO. Socialförvaltningen har beslutat att låta extern konsult genomlysa 
socialförvaltningens verksamheter (IFO ffa) med rapport som ska redovisas den 17 april 
2020. Kommunstyrelsen kräver att rapporten resulterar i en av socialnämnden upprättad 
handlingsplan som utvisar när nämnden har en balanserad budget. Kommunstyrelsen ber 
socialnämnden presentera handlingsplanen för kommunstyrelsen senast i juni 2020. Samtliga 
övriga av förvaltningen föreslagna, och de av nämnden vidtagna åtgärder för budget i balans 
inom samtliga verksamheter inom socialnämndens ansvarsområde, ska redovisas för 
kommunstyrelsen senast månaden efter att dessa har beslutas av socialnämnden, vilket borde vara 
på socialnämnden i april och då på kommunstyrelsen i maj. Förslaget antas. 

Ärendet
Denna rapport avser perioden till och med februari 2020. Rapporten innehåller dels resultat till 
och med februari, dels en årsprognos för 2020. Rapporten innehåller även en omvärldsanalys, 
personalutveckling samt sjukstatistik.
 
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut i ärendet.
 
Ledamöternas förslag till beslut
Michael Plogell (FR) föreslår följande: Kommunstyrelsen godkänner rapporten med följande 
tillägg; Det noteras att socialnämnden prognosticerar ett underskott på 10,2 mnkr inom 
framförallt IFO. Socialförvaltningen har beslutat att låta extern konsult genomlysa 
socialförvaltningens verksamheter (IFO ffa) med rapport som ska redovisas den 17 april 
2020. Kommunstyrelsens arbetsutskott kräver  att rapporten resulterar i en av socialnämnden 
upprättad handlingsplan som utvisar när nämnden har en balanserad budget. Kommunstyrelsens 
arbetsutskott ber socialnämnden presentera handlingsplanen för kommunstyrelsen senast i juni 
2020. Samtliga övriga av förvaltningen föreslagna, och de av nämnden vidtagna åtgärder för 
budget i balans inom samtliga verksamheter inom socialnämndens ansvarsområde, ska redovisas 
för kommunstyrelsen senast månaden efter att dessa har beslutas av socialnämnden, vilket borde 
vara på socialnämnden i april och då på kommunstyrelsen i maj. Förslaget antas. 

Beslutsunderlag
 Uppföljningsrapport februari 2020, Bollebygds kommun
 Uppföljningsrapport per februari 2020 för Bollebygds kommun
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Skickas till
Kommunstyrelsen
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§21 KS2019/222

Planprioriteringslista  Bollebygds kommun 

Beslut
Arbetsutskottet remitterar planprioriteringslistan till kommunens facknämnder för yttrande, med 
deadline för svar till kommunstyrelseförvaltningen senast 2020-05-05. Följande tillägg skickas 
med: Den långsiktiga lösningen för planläggning av mark för skola involverar befintligt 
skolområde.
 
Reservation
Lars-Erik Olsson (S) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag. 

Ärendet
Kommunstyrelsen fattade beslut om senaste planprioriteringen på sammanträde 2019-10-28, § 
124. Avsikten är att uppdatera dokumentet två gånger per år. Kommunstyrelsen ombeds yttra sig 
över prioritering av plan- och exploateringsenhetens ärenden och arbetsuppgifter som rör 
planverksamheten. Följande är ett förslag på prioritering av plan- och exploateringsenhetens 
ärenden och arbetsuppgifter som rör planverksamheten, tidigare kallad planprioritering. Den 
föreslagna namnändringen kommer av att planavdelningen även gör flera andra uppgifter som 
kommunen behöver prioritera mellan t.ex. svara på remisser och utredningsuppdrag (kallat UU i 
tabellen nedan).                                                                 
1 Planer:                 ÖP Ny översiktsplan       
2 Andra uppdrag:    Remiss (Göteborg-Borås, en del av nya stambanor)
3 Andra uppdrag:    Remiss (ÅVS Olsfors)
4 Planer:                 DP Bergadalen                
5 Andra uppdrag:    UU 5-årsplan för befintlig skola. (Förslag nytt 
uppdrag)                                              
6 Planer:                 DP Prästgårdsgärdet 
(Förtydligande)                                                                                      
7 Planer:                 DP Fjällastorp 
(Förtydligande)                                                                          
8 Andra uppdrag      UU Förskola Olsfors 
(Förtydligande)                                                                 
9 Planer:                 DP Centrum – Flässjum 2:49, 2:79          
10 Andra uppdrag:   Bostadsförsörjningsprogram
11 Planer:                DP Getabrohult

Förslaget innebär att ny översiktsplan för kommunen fortsätter att vara högsta prioritet. Därefter 
behöver kommunen prioritera remisserna för ny järnväg (Göteborg-Borås, en del av nya 
stambanor) och ÅVS (Åtgärdsvalstudie) för Olsfors. Remisserna är inga kommunala projekt utan 
Trafikverkets därav måste kommunen prioritera att svara på dem. Remisserna var inte med i den 
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förra prioriteringen men tas med för att visa att det kräver arbetsinsatser för att följa takten med 
kommunens översiktsplan. DP (Detaljplan) Källevägen (Flässjum 1:16) och DP Hallaslätt del 2 
(del av Getabrohult 1:17 m.fl.) har nu antagits och inväntar laga kraft. Plan- och 
exploateringsenheten föreslår därför att kommunstyrelsen prioriterar upp DP Bergadalen 
(Erikstorp 2:32 och 1:183) som ska ut på granskning.
 
Ledamöternas förslag till beslut
Michael Plogell (FR) föreslår att arbetsutskottet remitterar planprioriteringslistan till kommunens 
facknämnder för yttrande, med deadline för svar till kommunstyrelseförvaltningen senast 2020-
05-05. Följande tillägg skickas med: Den långsiktiga lösningen för planläggning av mark för skola 
involverar befintligt skolområde.
 
Lars-Erik Olsson (S) föreslår följande: Fjällastorpskolan är den enskilt viktigaste frågan för 
Bollebygds kommun. Det har lagts ner stora resurser i form av pengar och tjänstepersonstimmar 
på Prästgårdsplanen. Långsiktiga planer som när det gäller Fjällastorpskolan bör kommunen vara 
ihärdig och inte påbörja andra alternativ som redan har utretts såsom förtätning av befintligt 
skolområde. Svar på remisser ingår i ordinarie arbetsuppgifter och ska inte vara med i en 
planprioritering. Jag yrkar på följande planprioritering:
1.       DP Prästgårdgärdet ( Fjällastorpskolan )
För övrigt följer jag förvaltningens förslag på planprioritering.
 
Beslutsgång
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag; dels Michael Plogells (FR), dels Lars-Erik 
Olssons (S). Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att arbetsutskottet beslutar 
enligt Michael Plogells (FR) förslag.
 
Reservation
Lars-Erik Olsson (S) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag. 
 
 

Beslutsunderlag
 Prioritering Planenheten KSAU 20200316
 Bildspel prioritering
 Prioritering KSAU 20200316
 Bilaga 1

Skickas till
Samhällsbyggnadsnämnden, utbildningsnämnden och socialnämnden
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§22 KS2020/69

Samrådsremiss för ny järnväg mellan Göteborg–Borås - information 

Ärendet
Trafikverket Region Väst har tagit fram ett samrådsunderlag inför beslut om betydande 
miljöpåverkan för ny järnväg mellan Göteborg–Borås, en del av nya stambanor i Göteborg Stad, 
Mölndals stad, Härryda kommun, Bollebygds kommun, Marks kommun och Borås Stad, Västra 
Götalands län.
 
Samrådsunderlaget beskriver förutsättningar och hur den nya järnvägen påverkar miljön på ett 
övergripande plan. Nu finns möjlighet att lämna synpunkter på samrådsunderlaget. Trafikverket 
vill samtidigt ta del av kunskaper om förutsättningar för det fortsatta arbetet med 
lokaliseringsutredningen. Samrådet syftar till att ge och få information. Syftet är att allmänheten 
såväl som myndigheter och organisationer ska kunna bidra med sin kunskap om förhållanden 
som är viktiga att ta hänsyn till i arbetet. Efter denna remiss arbetar Trafikverket vidare med 
handlingarna med stöd av inkomna synpunkter. Synpunkterna kommer sammanställas i en 
samrådsredogörelse. Därefter kommer samrådsunderlaget och samrådsredogörelsen skickas in till 
länsstyrelsen för beslut om betydande miljöpåverkan. Trafikverket vill få in synpunkter och 
yttranden på samrådsunderlaget senast 2020-05-04, därav måste kommunstyrelsen anta förslag till 
yttrande på sitt sammanträde 2020-04-07. 

Beslutsunderlag
 VB: Samrådsremiss för ny järnväg mellan Göteborg–Borås, en del av nya stambanor 

(TRV 2019/1823)
 Samrådsunderlag
 PM Landskapsanalys
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§23 KS2020/58

Budgetunderlag 2021-2023 för kommunstyrelsen 

Beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Budgetunderlag 2021-2023 för kommunstyrelsen godkänns.

Ärendet
Enligt kommunens styrmodell är det mål- och budgetförutsättningar som är det första underlaget 
som tas fram i den årliga planerings- och budgetprocessen. Mål- och budgetförutsättningarna tas 
fram kommungemensamt och behandlas i kommunstyrelsen i februari. Därefter ska respektive 
nämnd, inklusive kommunstyrelsen, upprätta förslag till budgetunderlag som beskriver 
konsekvenserna av den preliminärt tilldelade ramen samt kompletterande 
information/specificering av förändrade behov. 
 
Kommunstyrelseförvaltningen presenterar behov i budgetunderlaget; Kommunstyrelsen 
tilldelades i 2020 års budget 54 mnkr, någon justering av beloppet gjordes inte i den preliminära 
ramen för 2021. I den preliminära driftsbudgetramen har inte indexuppräkningen på totalt 3 500 
tkr fördelats, här förutsetts att kommunstyrelsen i den budget som kommer gälla för 2021 fått sin 
del. Kommunstyrelsens budget påverkas också av andra nämnder, bland annat eftersom 
kommunstyrelsen ansvarar (betalar) för de lokaler som inte övriga nämnder hyr, för närvarande 
Solviken, Lokes väg och Hembygdsvägen. I 2020 års budget har förutsatts att Solviken avyttrats 
och att en stor del av Hembygdsvägens hyra övertas av socialnämnden. I de 
budgetförutsättningar som behandlades på kommunstyrelsens sammanträde i februari beskrevs 
att det idag saknas viktiga strategiska funktioner som både kan upprätthålla en god efterlevnad av 
lagkrav men också få effektivare processer i utredningar och underlag till 
förtroendevalda. Kostnaden för att stärka upp kommunens resurser avseende bland annat juridik, 
upphandling och utredningskompetens beräknas till 1,5 mnkr/ år, till viss del kommer denna 
förstärkning alla förvaltningar tillgodo.
 
Nuvarande personal- och lönesystem upphandlades 2012 med en maximal livslängd på 10 år. 
Detta innebär att ett nytt lönesystem behöver implementeras som är på plats 2022-01-01. Externa 
resurser krävs för detta arbete under 2021 och kostnaden blir ca 500 tkr. Avseende heltid som 
norm kommer HR-avdelningen revidera den gamla handlingsplanen från 2017, den ska vara klar i 
slutet av mars för att därefter samverkans och upp till kommunstyrelsen och kommunfullmäktige 
för beslut. Innan handlingsplanen är framtagen är det svårt att uppskatta eventuella kostnader 
som det medför att införa heltid som norm.
 
Flera aktörer pekar på digitalisering som ett sätt att effektivisera verksamheterna. 
Kommunfullmäktige har anslagit 1,0 mnkr/år för just digitaliseringsinsatser inom samtliga 
nämnder. För att nyttja dessa medel maximalt anställdes en projektledare i syfte att stötta i detta 
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arbete. I ett led att bromsa den accelererande kostnadsutvecklingen 2019 drogs denna tjänst in. 
För att fortsätta det nödvändiga arbetet inom digitalisering och få maximal nytta av de tillförda 
medlen bör denna tjänst åter vilket motsvarar en kostnad på ca 700 tkr. Alternativt kan man 
överväga att omfördela delar av den 1 mnkr som redan finns avsatt.
 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut
Budgetunderlag 2021-2023 för kommunstyrelsen godkänns.
 
Beslutsgång
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker.

Beslutsunderlag
 Budgetunderlag 2021-2023 för kommunstyrelsen
 Budgetunderlag 2021-2023, Kommunstyrelsen

Skickas till
Kommunstyrelsen
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§24 KS2020/13

Årsredovisning 2019 för Bollebygds kommun 

Beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunfullmäktige godkänner årsredovisning 2019 för Bollebygds kommun.
 
Reservation
Lars-Erik Olsson (S) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag. 

Ärendet
Kommunstyrelseförvaltningen har upprättat årsredovisning 2019 för Bollebygds kommun. Det 
ekonomiska resultatet är ett överskott med 2,2 mnkr vilket motsvarar 0,4 procent av 
skatteintäkter och generella statsbidrag. Det är ett svagt resultat och beror till stora delar på 
socialnämndens budgetunderskott. Balanskravresultatet är ett överskott med 1,5 mnkr. I 
årsredovisningen redogörs för kommunens ekonomiska situation, måluppfyllelsen (16 av 25 mål 
är uppnådda) och väsentliga händelser i övrigt.
 
Det noteras att socialnämnden (SN) prognosticerar ett underskott på 10,2 mnkr inom framförallt 
individ- och familjeomsorgen (IFO). Våren 2019 presenterade socialnämndens ordförande och 
vice ordförande, vid möte med kommunstyrelsens arbetsutskott (KSAU), en prognos som tydde 
på ett kraftigt underskott vid årets slut. Vid mötet betonade KSAU innevarande styrmodells 
föreskrift om nämndernas skyldighet att hålla budget i balans. Därefter har SN vid sina möten 
under våren 2019 övervägt åtgärder, vilka utmynnat i en plan som presenterades för 
kommunstyrelsen i augusti 2019. Månadsvisa redovisningar har därefter lämnats av SN inför 
KSAU vilka återgivits muntligt för kommunstyrelsen på dess sammanträden. Det är uppenbart 
att planen inte burit frukt; varken årsredovisningen för 2019 eller prognosen för 2020 antyder 
detta. 
 
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut i ärendet.
 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut
Kommunfullmäktige godkänner årsredovisning 2019 för Bollebygds kommun.
 
Ledamöternas förslag till beslut
Lars-Erik Olsson (S) föreslår följande; Måluppfyllelsen för mål 1, 2, 3, 4 och 15, 16 ändras till 
delvis uppfyllt, med motiveringen att målen eller de åtgärder som gjorts för att nå målen inte går 
att mäta eller dokumentera under året.
 
Beslutsgång
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag; dels förvaltningens, dels Lars-Erik Olssons (S). 
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Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att arbetsutskottet beslutar enligt 
förvaltningens förslag. Ordföranden konstaterar även att redaktionella ändringar av 
materialet görs inför behandling i kommunstyrelsen. 
 
Reservation
Lars-Erik Olsson (S) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag. 

Beslutsunderlag
 Årsredovisning 2019, Bollebygds kommun

Skickas till
Kommunstyrelsen
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§25 KS2020/51

Årsredovisning 2019, Stiftelsen Bollebygds hyresbostäder (Bollebo) 
- information 

Ärendet
Stiftelsen Bollebygds hyresbostäder (Bollebo) har att upprätta och godkänna sin egen 
årsredovisning för 2019. Stiftelsens styrelse har vid arbetsutskottets sammanträde ännu inte haft 
sitt sammanträde (planerat till 2020-03-18), således blir det endast information på arbetsutskottets 
sammanträde. Ärendet kompletteras inför behandling i kommunstyrelsen i april. 
 
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut i ärendet.
 

Beslutsunderlag
 Årsredovisning 2019, Stiftelsen Bollebygds hyresbostäder (Bollebo)

Skickas till
Kommunstyrelsen
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§26 KS2020/50

Kommunstyrelsens samlade bedömning kring internkontroll 2019 

Beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunstyrelsen godkänner rapporten och överlämnar den till kommunfullmäktige som 
information (meddelande).
 
Arbetsutskottets beslut
Arbetsutskottet noterar att kommunstyrelseförvaltningen inte har utfört internkontroll av 
områden som fått höga poängtal i både väsentlighet och risk. Internkontrollen utgör ett väsentligt 
inslag i förvaltningens uppdrag. Arbetsutskottet ser allvarligt på förhållandet och förväntar sig att 
kommunstyrelseförvaltningen framöver utför internkontroll av samtliga utpekade områden under 
det räkenskapsår som är aktuellt.

Ärendet
Enligt kommunens reglemente för internkontroll ska kommunstyrelsen årligen upprätta en 
rapport över kommunens samlade resultat avseende internkontroll. Rapporten beslutas av 
kommunstyrelsen och överlämnas till kommunfullmäktige som meddelande, även revisorerna får 
tillgång till den. Kommunstyrelsen ska också utvärdera kommunens samlade system för 
internkontroll utifrån nämndernas uppföljningsrapporter och eventuellt föreslå förbättringar. 
Nämndernas arbete med internkontroll bygger till stor del på den risk- och väsentlighetsanalys 
och den internkontrollplan som man gör i samband med budgetarbetet.
 
I huvudsak är kommunstyrelseförvaltningens bedömning att processerna med risk- och 
väsentlighetsanalys och ansvaret för internkontrollarbetet är väl känt bland berörda i kommunen. 
Samtidigt konkurrerar detta arbete med många andra viktiga uppgifter, det finns en tendens att 
man då nedprioriterar detta arbete. Så var fallet med både utbildningsnämndens och 
socialnämndens internkontrollarbete 2019 där båda nämnderna menade att man inte kunde göra 
en internkontrollplan med hänvisning till att nämnderna var nybildade från 1 mars 2019. Det 
argumentet är svårt att förstå, mycket annat kunde lösas trots att nämnderna var nya, t.ex. fick 
man fram var sina verksamhetsplaner och budgetar.
 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut
Kommunstyrelsen godkänner rapporten och överlämnar den till kommunfullmäktige som 
information (meddelande).
 
Ledamöternas förslag till beslut
Michael Plogell (FR) föreslår följande tilläggsförslag: Arbetsutskottet noterar att 
kommunstyrelseförvaltningen inte har utfört internkontroll av områden som fått höga poängtal i 
både väsentlighet och risk. Internkontrollen utgör ett väsentligt inslag i förvaltningens uppdrag. 
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Arbetsutskottet ser allvarligt på förhållandet och förväntar sig att kommunstyrelseförvaltningen 
framöver utför internkontroll av samtliga utpekade områden under det räkenskapsår som är 
aktuellt.  
 
Beslutsgång
Ordföranden frågar först om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. Ordföranden 
frågar därefter om tilläggsförslaget antas eller avslås och finner att förslaget antas. 

Beslutsunderlag
 Kommunstyrelsens samlade bedömning kring internkontroll 2019
 Kommunstyrelsens samlade bedömning kring internkontroll 2019

Skickas till
Kommunstyrelsen, ekonomiavdelningen
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§27 KS2020/17

Medborgarlöfte 2020 mellan Bollebygds kommun och 
lokalpolisområde Borås 

Beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunstyrelsen godkänner förslag till medborgarlöfte mellan lokalpolisområde Borås och 
Bollebygds kommun 2020.

Ärendet
Polisen och Bollebygds kommun har sedan tidigare en samverkansöverenskommelse. 
Medborgarlöftet är ett komplement till samverkansöverenskommelsen och innebär konkreta 
aktiviteter i syfte att öka tryggheten, förebygga brott, öka medborgarnas och lokalsamhällets 
delaktighet i det brottsförebyggande och trygghetsskapande arbetet och att stärka förtroendet för 
polisen.
 
Invånarna i Bollebygds kommun upplever generellt kommunen som en trygg kommun att vistas 
och bo i. Detta visar sig i Öppna Jämförelser, Sveriges kommuner och Regioners rapport, 
Trygghet och säkerhet 2019, Brott och brottsförebyggande arbete men även i den lokala 
enkätundersökning som polisen tillsammans med Bollebygds kommun genomförde hösten 2019. 
Medborgardialogen riktade sig till alla i samhället och var utformat som en webbaserad enkät.
 
Då det inte finns en tydlig problembild i Bollebygds kommun har polisens Medborgarlöfte 2020 
utgått ifrån arbetsområden direkt kopplade till målet med Medborgarlöftet som metod för att få 
en bredd i aktiviteterna. Utifrån varje arbetsområde har polisen i dialog med kommunen valt ut 
ett antal konkreta aktiviteter att tillsammans fokusera på under perioden.
 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut
Kommunstyrelsen godkänner förslag till medborgarlöfte mellan lokalpolisområde Borås och 
Bollebygds kommun 2020.
 
Beslutsgång
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 

Beslutsunderlag
 Medborgarlöfte Bollebygd 2020

Skickas till
Kommunstyrelsen
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§28 KS2020/25

Ansökan om särskilda folkhälsomedel för frivilligorganisationer och 
föreningar i Bollebygds kommun 2020 

Beslut
Kommunstyrelsens arbetsutskott avslår ansökan om särskilda folkhälsomedel från bifirma A 
Laursen, då ansökan inte uppfyller kriterierna för godkännande. Insatsen som A Laursen ansöker 
om syftar till att främja hälsan i kommunen men med tanke på att bifirma A Laursen är ett 
vinstdrivande företag som redan genomför dessa föreläsningar i grannkommunerna så uppfylls 
inte kriterierna frivilligorganisation/förening, eller utveckla, stimulera folkhälsoarbete avseende 
metoder, kunskapsspridning och implementering. 

Ärendet
Varje år ges föreningar och frivilligorganisationer möjligheten att ansöka om särskilda 
folkhälsomedel för insatser som främjar folkhälsan i Bollebygds kommun. Anvisningar och 
kriterier för hur medlen ska användas finns beslutade. 

Bifirma A Laursen ansöker om folkhälsomedel till att starta en öppen föreläsningsserie, 100% 
Anette, i Bollebygd för att underlätta hennes arbete med att sticka hål på fördomar kring psykisk 
ohälsa utifrån hennes egna erfarenheter.

Kommunstyrelseförvaltningen har granskat ansökan och anser att den inte uppfyller kriterierna 
för godkännande. Insatsen som A Laursen ansöker om syftar till att främja hälsan i kommunen 
men med tanke på att bifirman A Laursen är ett vinstdrivande företag som redan genomför dessa 
föreläsningar i grannkommunerna så uppfylls inte kriterierna frivilligorganisation, förening eller 
utveckla, stimulera folkhälsoarbete avseende metoder, kunskapsspridning och implementering. 
Folkhälsoarbete syftar till att stärka hälsan i en befolkning eller en viss grupp i befolkningen med 
särskild utsatthet. Bifirman A Laursen syfte och mål går i linje med folkhälsoarbetet. Det skulle 
kunna genomföras en öppen föreläsning i kommunen genom någon typ av samfinansiering, till 
exempel att kommunen erbjuder lokal och marknadsföring genom kommunens kanaler och på 
hemsidan.

Kommunstyrelsen har delegerat till arbetsutskottet att fatta beslut om de sökbara projektmedel 
som finns avsatta (KS 2015/121 § 81).
 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att avslå ansökan om folkhälsomedel från bifirma A 
Laursen, då ansökan inte uppfyller kriterierna för godkännande. Insatsen som A Laursen ansöker 
om syftar till att främja hälsan i kommunen men med tanke på att bifirma A Laursen är ett 
vinstdrivande företag som redan genomför dessa föreläsningar i grannkommunerna så uppfylls 
inte kriterierna frivilligorganisation/ förening, eller utveckla, stimulera folkhälsoarbete avseende 
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metoder, kunskapsspridning och implementering.
 
Beslutsgång
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker.  

Beslutsunderlag
 Ansökan om folkhälsomedel från bifirma A Laursen
 Ansökan från bifirman A Laursen om särskilda folkhälsomedel

Skickas till
Anette Laursen (anette-laursen@telia.com), vik folkhälsostrateg
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§29 KS2019/253

Planering för utveckling av boendeformer för äldre 

Beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunstyrelsen ger samhällsbyggnadsnämnden i uppdrag att i samverkan med socialnämnden 
utreda möjliga lösningar för socialnämndens redovisade behov av boendeformer för 
äldre. Utredningen ska innehålla ett översiktligt lokalprogram, lokaliseringsförslag, tidsplan, 
preliminär investeringskostnad och beräknad lokalkostnad för socialnämnden efter att lokalerna 
tagits i bruk. Återrapportering sker till kommunstyrelsen som samråder med socialnämnden 
innan beslut fattas. 

Ärendet
Socialnämnden vill att kommunstyrelsen startar ett arbete för att utveckla boendeformer för 
äldre. Detta är till följd av en rad olika omständigheter, t ex den uppkomna kön till särskilt 
boende för äldre. Det har uppstått kö till Bollegårdens båda avdelningar för somatik och demens. 
Korttidsenheten har under ca 1,5 år varit mer eller mindre fullbelagd. Det innebär att av de nio 
rummen, varav ett är beläget på demensenheten, har tre rum varit dubbelbelagda, vilket är ett 
absolut max för hur många brukare som får plats. Beroende på vilken typ av funktionshinder 
brukarna har så varierar också vårdtyngden. Verksamheten uppfattar också att typen av ärenden 
har förändrats, fler brukare som har drabbats av demens förekommer och även en ökning av 
personer som drabbats av psykisk ohälsa. Många som bor på korttidsenheten väntar på en plats 
på särskilt boende.
 
Socialnämnden har på sammanträde i oktober 2019 beslutat att skicka ärendet, gällande att ett 
arbete för utveckling av boendeformer för äldre bör starta, till kommunstyrelsen för att 
skyndsamt ta ärendet till vidare beredning. Kommunstyrelsen beslutade följande på sitt 
sammanträde i november 2019: Kommunstyrelsen meddelar socialnämnden att frågan ska 
hanteras enligt process som är beskriven i kommunens lokalresursplan. Socialnämnden ska ange 
vilken form av lokal/boende som avses, det antal lokaler/boenden som avses, var i kommunen 
anläggandet lämpligen bör ske samt när det ska vara färdigställt. Besked önskas från 
socialnämnden senast efter dess nämndmöte den 10 december 2019.
 
Socialnämnden ansåg dock att man redan svarat på kommunstyrelsens begäran, i sitt beslut från 
oktober 2019. Efter kommunstyrelsens sammanträde i november 2019 har inget hänt i ärendet.
 
Ledamöternas förslag till beslut
Michael Plogell (FR) föreslår följande: Kommunstyrelsen ger samhällsbyggnadsnämnden i 
uppdrag att i samverkan med socialnämnden utreda möjliga lösningar för socialnämndens 
redovisade behov av boendeformer för äldre. Utredningen ska innehålla ett översiktligt 
lokalprogram, lokaliseringsförslag, tidsplan, preliminär investeringskostnad och beräknad 
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lokalkostnad för socialnämnden efter att lokalerna tagits i bruk. Återrapportering sker till 
kommunstyrelsen som samråder med socialnämnden innan beslut fattas. Förslaget antas.

Beslutsunderlag
 §158 KS Planering för utveckling av boendeformer för äldre
 Överhängande behov av boende för äldre,§97 Socialnämnden
 Planering för boendeformer för äldre, Tjänsteskrivelse 2019-11-12

Skickas till
Kommunstyrelsen

Page 23 of 35



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Kommunstyrelsens arbetsutskott
Sammanträdesdatum
2020-03-16

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

§30 KS2020/29

Tillägg till taxa för upplåtelse av kommunens lokaler och 
anläggningar tillkommande objekt 

Beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige bifaller samhällsbyggnadsnämndens förslag;
Kommunfullmäktige beslutar att genom tillägg till befintlig taxa för upplåtelse av kommunens 
lokaler och anläggningar fastställa inplacering i nivå för tillkommande objekt för att möjliggöra 
upplåtelse av dessa lokaler och anläggningar.
 
Avgift för upplåtelse av de tillkommande objekten tas ut från och med 1 maj 2020.

Ärendet
Kommunfullmäktige fastställde ny taxa gällande upplåtelse av Bollebygds kommuns lokaler 
och anläggningar i november 2012. Tillkommande bokningsbara lokaler har lagts till i taxebilagan, 
t ex konstgräsplan vid Bollebygdskolan samt Tingshuset i Bollebygd. Utöver de nya objekten 
kommer ett tillägg om att en avgift för arrangemang helgtid i idrottshallar alltid debiteras oavsett 
nivåtillhörighet. Detta för att kompensera de ökade kostnader för bland annat lokalvård, material, 
vaktmästeri samt slitage som uppstår i samband med arrangemang. Ny översyn av taxa för 
upplåtelse av samtliga kommunens lokaler och anläggningar bedöms lämplig att ta fram parallellt 
med översyn av föreningsbidraget. 
 
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut i ärendet.
 
Samhällsbyggnadsnämndens förslag till beslut
Kommunfullmäktige beslutar att genom tillägg till befintlig taxa för upplåtelse av kommunens 
lokaler och anläggningar fastställa inplacering i nivå för tillkommande objekt för att möjliggöra 
upplåtelse av dessa lokaler och anläggningar. Avgift för upplåtelse av de tillkommande objekten 
tas ut från och med 1 maj 2020.
 
Beslutsgång
Ordföranden frågar om samhällsbyggnadsnämndens förslag kan bifallas och finner att så sker.

Beslutsunderlag
 §6 SBN Taxa för upplåtelse av kommunens lokaler och anläggningar
 Fastställd Taxa för upplåtelse av kommunens lokaler 2012, tillkommande objekt

Skickas till
Kommunstyrelsen

Page 24 of 35



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Kommunstyrelsens arbetsutskott
Sammanträdesdatum
2020-03-16

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

§31 KS2020/59

Fördelning extra medel till välfärden 

Beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunfullmäktige fördelar de extra medlen enligt följande:
Utbildningsnämnden 2,4 mnkr
Socialnämnden 2,4 mnkr

Ärendet
Riksdagen beslutade 2020-02-19 att tillföra kommuner och regioner ytterligare 7,5 mdkr redan 
2020, tidigare fanns ett beslut om 5,0 mdkr fr o m 2021. Enligt beräkningar från SKR får 
kommunerna därmed 508 kr per invånare, vilket för Bollebygds del motsvarar 4,8 mnkr. I nuläget 
är det oklart hur mycket av dessa medel som är ramhöjande, dvs vad som gäller för budgetåret 
2021 och framåt. Några direktiv om hur medlen ska användas har inte kommit från statligt håll, 
mer än att stärka välfärden.
 
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut i ärendet.

Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut
De extra medlen föreslås fördelas enligt följande:
Utbildningsnämnden 1,9 mnkr
Socialnämnden 1,9 mnkr
Kommunstyrelsen 1,0 mnkr

Hur medlen nyttjas avgörs av respektive nämnd, dock ska kommunstyrelsens ökade anslag även 
komma samhällsbyggnadsnämnden tillgodo, till exempel genom förvaltningsövergripande 
samverkan.
 
Ledamöternas förslag till beslut
Lars-Erik Olsson (S) föreslår att de extra medlen fördelas enligt följande:
Utbildningsnämnden 2,4 mnkr
Socialnämnden 2,4 mnkr
 
Beslutsgång
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag; dels förvaltningens, dels Lars-Erik Olssons (S). 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att arbetsutskottet beslutar enligt Lars-
Erik Olssons (S) förslag. 

Beslutsunderlag
 Extra medel till välfärden
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Skickas till
Kommunstyrelsen
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§32 KS2020/56

Svar på initiativärende fördelning av extra statligt stöd till 
kommunerna 

Beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Initiativärendet är besvarat i och med det förslag som föreligger i ärende KS2020/59: 
Kommunstyrelsen föreslår fullmäktige fördela de extra medlen till välfärden enligt förslag;

De extra medlen fördelas enligt följande:
Utbildningsnämnden 2,4 mnkr
Socialnämnden 2,4 mnkr

Ärendet
På kommunstyrelsens sammanträde 2020-02-25, § 38, väcktes ett initiativärende kring fördelning 
av extra statligt stöd till kommuner och regioner, av Lars-Erik Olsson (S). Initiativärendet lyder: 
Riksdagen har nu beslutat om 7,5 extra miljarder till Sveriges kommuner och regioner. Dessa 
medel ska användas till verksamhet i kommunerna och varje kommun och region behöver ta 
ställning till hur de ska fördelas. Socialdemokraterna och miljöpartiet vill därför väcka ett ärende 
kring detta och yrkar att kommunstyrelseförvaltningen tar fram en prognos för omfattningen 
av budgetförstärkningen, och att utgångspunkten i fördelningen av dessa extra medel är att de 
delas lika mellan utbildningsnämnden och socialnämnden. 

Kommunstyrelseförvaltningen fick i uppdrag att handlägga ärendet. Samtidigt har ett parallellt 
ärende kring fördelning av extra medel från staten, handlagts av ekonomichefen. 
Kommunstyrelseförvaltningen föreslår följande: Kommunstyrelsen föreslår fullmäktige fördela 
de extra medlen till välfärden enligt förslag;
De extra medlen fördelas enligt följande:
Utbildningsnämnden 1,9 mnkr
Socialnämnden 1,9 mnkr
Kommunstyrelsen 1,0 mnkr

Hur medlen nyttjas avgörs av respektive nämnd, dock ska kommunstyrelsens ökade anslag även 
komma samhällsbyggnadsnämnden tillgodo, till exempel genom förvaltningsövergripande 
samverkan.
 
Ledamöternas förslag till beslut
Lars-Erik Olsson (S) föreslår att de extra medlen fördelas enligt följande, och att det blir svaret på 
initiativärendet: Utbildningsnämnden 2,4 mnkr, socialnämnden 2,4 mnkr.
 
Beslutsgång
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Ordföranden konstaterar att det finns två förslag på svar på initiativärendet; dels förvaltningens, 
dels Lars-Erik Olssons (S). Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att 
arbetsutskottet beslutar enligt Lars-Erik Olssons (S) förslag. 

Beslutsunderlag
 §38 KS Initiativärende; fördelning av extra statligt stöd till kommuner
 Svar på initiativärende fördelning av extra statligt stöd till kommunerna

Skickas till
Kommunstyrelsen
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§33 KS2020/62

Upphandling lås och larm – delegeringsrätt 

Beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunstyrelsen ger kommunstyrelsens ordförande och kommunchef delegeringsrätt att fatta 
tilldelningsbeslut efter genomförd upphandling av lås och larm.

Ärendet
Bollebygds kommun genomför för närvarande upphandling av tjänster och produkter inom 
området lås och larm. Lås och larm omfattar bland annat byte av lås, installation av inbrottslarm 
och brandlarm samt service vid behov. Upphandlingen avser ett ramavtal som avses löpa i 4 år 
med löpande beställningar under hela avtalstiden.

Enligt gällande delegationsordning har kommunchefen delegeringsrätt för tilldelningsbeslut och 
teckna avtal upp till 40 prisbasbelopp. För 2020 är det 1 892 tkr (40 * 47 300 kr). Det beräknade 
värdet på ramavtalet uppgår till 2 600 tkr.
 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut
Kommunstyrelsen ger kommunstyrelsens ordförande och kommunchef delegeringsrätt att fatta 
tilldelningsbeslut efter genomförd upphandling av lås och larm.
 
Beslutsgång
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 

Beslutsunderlag
 Upphandling lås och larm – delegeringsrätt

Skickas till
Kommunstyrelsen
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§34 KS2020/47

Upphandling kommunikationsutrustning – delegeringsrätt 

Beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunstyrelsen ger kommunstyrelsens ordförande och kommunchef delegeringsrätt att fatta 
tilldelningsbeslut efter genomförd upphandling av kommunikationsutrustning.

Ärendet
Bollebygds kommun genomför för närvarande en upphandling av kommunikationsutrustning 
inom IT-området som avser bland annat switchar och accesspunkter samt licenser till både 
befintlig och ny utrustning. Upphandlingen avser ett ramavtal för löpande beställningar under 
avtalstiden. Enligt gällande delegationsordning har kommunchefen delegeringsrätt för 
tilldelningsbeslut och att teckna avtal upp till 40 prisbasbelopp. För 2020 är det 1 892 tkr (40 * 
47 300 kr). Avtalet kommer att tecknas på 4 år och Bollebygds kommun beräknar under 
avtalsperioden till 3 500 tkr.
 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut
Kommunstyrelsen ger kommunstyrelsens ordförande och kommunchef delegeringsrätt att fatta 
tilldelningsbeslut efter genomförd upphandling av kommunikationsutrustning.
 
Beslutsgång
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 

Beslutsunderlag
 Upphandling Kommunikationsutrustning - delegationsrätt

Skickas till
Kommunstyrelsen
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§35 KS2020/67

Riktlinjer för lokalplanering i Bollebygds kommun 

Beslut
Ärendet återremitteras för ytterligare beredning.

Ärendet
För att kunna möta Bollebygds kommuns tillväxt och behov av kommunal service så är långsiktig 
planering av verksamhetslokaler en viktig del. Lokalresursplanering innebär en årlig översyn av 
kommunens långsiktiga behov av lokaler samt planering av kommunens lokalanvändning. Med 
en lokalresursplan får kommunen ett tydligt och samlat planeringsunderlag för nuvarande och 
kommande behov av verksamhetslokaler.

Riktlinjer för hur arbete med lokalplanering i Bollebygds kommun saknas idag vilket skapar 
otydlighet. I en lokalresursplan kan kommunens samlade behovsidentifiering av 
verksamhetslokaler sammanställas. Fastställande av riktlinje och process för framtagande av 
lokalresursplan samt för de akuta behov av lokaler som kan uppstå bör 
fastställas.  Kommunstyrelsen fastställer arbetssätt och process för arbetet.

Kommunstyrelsen har ansvar för lokalresursplanen, den ska arbetas fram av lokalstrateg med 
stöd av representanter från samtliga förvaltningar.
 
Ledamöternas förslag till beslut
Michael Plogell (FR) föreslår att ärendet återremitteras för ytterligare beredning. Förslaget antas.

Beslutsunderlag
 Riktlinjer för lokalplanering i Bollebygds kommun
 Riktlinjer vid process för lokalplanering

Skickas till
Lokalstrateg
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§36 KS2020/63

Redovisning av obesvarade motioner, våren 2020 

Beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunfullmäktige godkänner redovisning av obesvarade motioner.

Ärendet
Enligt kommunfullmäktiges arbetsordning § 29 ska kommunstyrelsen två gånger varje år redovisa 
de motioner som inte beretts färdigt. Redovisningen ska göras på fullmäktiges ordinarie 
sammanträden i april och oktober varje år.

Kommunstyrelseförvaltningen har upprättat en förteckning över obesvarade motioner, daterad 
den 12 mars 2020.
 
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut i ärendet.
 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut
Kommunfullmäktige godkänner redovisning av obesvarade motioner.
 
Beslutsgång
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 

Beslutsunderlag
 Redovisning av obesvarade motioner, våren 2020
 Redovisning av obesvarade motioner

Skickas till
Kommunstyrelsen
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§37 KS2019/202

Svar på motion (C) om bevarande av Bollebygds bibliotek 

Beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Motionen bifalls. Motionens intentioner tas med i utvecklingsarbetet av framtidens bibliotek och 
kulturmötesplats.

Ärendet
Yvonne Andrén (C) föreslår i en motion inkommen den 6 september 2019 om bevarande 
av Bollebygds bibliotek, bl a genom att bibliotekets gamla del ska skyddas mot rivning och 
vidare ombyggnationer, det ska bevaras och underhållas, såväl huset som de äldre detaljerna 
såsom t ex trappa, räcken, öppen spis, trägolv och snickardetaljer. Motionären föreslår även att 
den park som är kvar runt biblioteket bevaras och används som rekreationsområde/gemensam 
trädgård och att det, precis som det gör nu, får lov att finnas träd, blommor och 
gräs. Kommunfullmäktige har på sammanträde 2019-09-19, § 105, remitterat motionen till 
kommunstyrelsen för handläggning.
 
Handläggaren har i sin handläggning av motionssvaret stämt av motionens intentioner med 
kommunens lokalstrateg, samhällsbyggnadsförvaltningen (kring skötsel av parken bl a) och 
utbildningsförvaltningen (kultur- och fritidschef). Biblioteksfastigheten och den omkringliggande 
parken har ett bevarandevärde, speciellt nu när Bollebygd centralort växer med nya bostäder och 
invånare. Samhällsbyggnadsförvaltningen arbetar utifrån en fastslagen underhållsplan som 
innebär att bevara skicket och värdet på kommunens fastigheter på både kort och lång sikt. 
Planen grundar sig på fastigheternas olika förutsättningar, där t ex den dagliga vården av 
biblioteket utgår från de material som finns i huset, exempelvis används speciella metoder för 
golvvård och rengöring av marmorspisen i huset.
 
Utbildningsförvaltningen påbörjade 2019 ett arbete kring hur man ska använda bibliotekets 
övervåning mer i de kommunala verksamheterna. I arbetet ingår att ta fram en plan för vilka 
verksamheter som man ska satsa på och vad som behöver investeras i form av möbler m.m. Man 
har vidare konstaterat att en renovering av ytskikt i samband med det skulle vara på sin plats då 
det spricker och flagar på väggar, i tak och fönsternischar. I det arbetet vore det önskvärt att få 
professionell hjälp i bevarandeteknik, för att just bevara husets specifika karaktär. Det finns 
många fina detaljer i huset som är värda att bevara precis som motionären visar i bilagda 
fotografier. Ett modernt bibliotek med dagens mått mätt behöver vara så kallat MIK-anpassat, 
(där personalen är media- och informationskunniga och kan guida och utbilda sina besökare). Det 
innebär i sin tur att även om man behåller kulturhistoriska detaljer så måste huset också följa 
tiden. Bollebygds kommun har under de senaste åren haft en del visioner om hur man kan 
utvecklas som kulturmötesplats. Man har pratat om, och till och med tagit fram ritningar på hur 
parken skulle kunna utvecklas samt hur man skulle kunna bygga till en inglasning mellan den 
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gamla och nya delen av biblioteket. Denna tillbyggnad skulle innebära att det skapas ett tidskrifts-
/föreläsningsrum. Dock är det osäkert hur planen ligger till i dagsläget, utifrån rådande 
ekonomisk situation i kommunen.
 
Avseende skötseln av biblioteksparken finns det i dagsläget inte någon specifik underhållsplan för 
parken utan kommunens parkavdelning sköter den på samma sätt som övriga grönytor som 
kommunen ansvarar för. Man klipper gräset, sköter om planteringar och rabatter, och byter 
växter där det behövs. Utgångspunkten är att grönytorna, som kommunens andra grönytor, ska 
hållas i ett godtagbart skick. Planer på att bygga ut/om parken finns inte i nuläget utan får i så fall 
ingå i helhetsbilden kring utveckling av en eventuell kulturmötesplats och framtida 
biblioteksverksamhet.
 
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut i ärendet.
 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut
Motionen bifalls. Motionens intentioner tas med i utvecklingsarbetet av framtidens bibliotek och 
kulturmötesplats.
 
Beslutsgång
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 

Beslutsunderlag
 Svar på motion (C) om bevarande av Bollebygds bibliotek
 Motion (C) om bevarande av Bollebygds bibliotek

Skickas till
Kommunstyrelsen

Page 34 of 35



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Kommunstyrelsens arbetsutskott
Sammanträdesdatum
2020-03-16

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

§38

Kommunstyrelsens pandemiplan - information

Ärendet
Dagens sammanträde
Kommunchef Monica Holmgren informerar om arbetet med kommunens pandemiplaner, utifrån 
utbrottet av coronaviruset. Varje facknämnd i Bollebygds kommun ska anta sin egen 
pandemiplan. 
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